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Petrescu (ASF): Asigurarile agricole reprezinta doar 0,8% din tot portofoliul de

asigurari la nivel national

Asigurarile agricole reprezinta doar 0,8% din tot portofoliul de  asigurari la nivel national, ceea ce

reprezinta foarte putin, în  contextul în care agricultura tinde spre 6% reprezentare în PIB, a  declarat,

marti, presedintele Autoritatii de Supraveghere Financiara,  Alexandru Petrescu.

"În momentul de fata, ca sa va dau o circumstantiere statistica, în  primele sase luni ale anului 2024 au fost

încheiate în spectrul  asigurarilor agricole 3.609 polite de asigurare agricola, cu 64,7  milioane (lei) prime brute

subscrise si 24,2 milioane reprezentând  despagubiri. Sunt cifre ce pot parea impresionante, totusi, e important  sa

va spun ca acestea reprezinta doar 0,8% din tot portofoliul de  asigurari la nivel national. Deci aceste cifre, de fapt,

reprezinta  foarte putin în contextul în care agricultura tinde spre 6% reprezentare  în PIB. Aceste multe, aparent,

milioane, de fapt, în termeni  procentuali, reprezinta putin", a spus Petrescu la conferinta  "Schimbarile climatice -

Marile provocari, marile riscuri", organizata  de Antena 3 si Administratia Nationala de Meteorologie.

El a subliniat ca, la initiativa ministrului Agriculturii si  Dezvoltarii Rurale, Florin Barbu, a fost instituit un grup de

lucru la  care participa reprezentantii Ministerului Agriculturii, alaturi de  expertii ASF, dar si reprezentantii la

nivel decizional - directori  generali, specialisti - ai principalelor companii societati de  asigurare-reasigurare din

România si care, împreuna, gândesc design-ul  unei configuratii de polite de asigurare care sa poata ridica 

semnificativ acest nivel de 0,8% pondere în spectrul asigurarilor din  România.

"Din acest punct de vedere, evident ca ASF, pâna la urma, creeaza  premisele de reglementare si supraveghere

pentru aceste noi tipuri de  asigurari prin normativele si reglementarile si seturile de ghidaj pe  care le vom elabora

si emite catre piata.(...) Orizontul este extrem de  ambitios si (...) planuim ca undeva la sfârsitul trimestrului trei, 

începutul trimestrului patru sa avem acest tip de polita deja trimis  prin parcursul normativ si evident ea sa vina în

întâmpinarea riscurilor  pe care astazi fermierii le au. E foarte important de spus ca o cultura  agricola asigurata are

multiple beneficii si aici vorbesc de  planificare financiara, de sustenabilitate financiara a business-ului  si, foarte

important, capacitatea de a credita business-ul. Nivelul de  bancarizare a business-urilor din zona agricola a

fermierilor va creste  semnificativ, ceea ce, evident, va produce beneficii pe tot spectrul de  activitate agricola", a

punctat presedintele ASF.
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